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§ 1 
Val av justerare, dag för justering och godkännande av 
dagordning  

Beslut  
1. Rashid Mohammed (V) och Ole-Jörgen Persson (M) utsågs 

att justera protokollet från dagens sammanträde. Justeringen 
äger rum den 17 juni 2024. 

2. Dagordningen godkänns. 
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§ 2 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/461 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/461-1 Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § FB 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/586 
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§ 4 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna. 
 
  
Ärendet 
Anmälan av Järva sociala delegationens protokoll från den 29 maj 
2024, den 5 juni 2024 och den 12 juni 2024. 
  
Nämnden ajournerades mellan klockan 17.45  för allmänhetens 
frågestund (frågestunden startade klockan 18.00) och fika med 
allmänheten. 
Sammanträdet återupptogs klockan 18.30 
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§ 5 
Genomförandebeslut - Gruppbostad för personer med 
funktionsnedsättning enligt LSS på Tönsberg 5  
Återreviderat genomförandeärende 
JÄRVA 2023/332 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förslaget om nybyggnation av en 
gruppbostad enligt LSS för sex lägenheter i Husby till en första 
årshyra om 2,9 mnkr av Micasa Fastigheter AB. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tidigare hade stadsdelsnämnderna ansvaret för att öka antalet 
grupp- och servicebostäder i staden. Från och med budgetåret 2022 
övergick detta beställaransvar till Socialnämnden. 
 
Behovet av bostäder med särskild service är stort i hela 
stadsdelsområdet. Socialförvaltningen och Järva 
stadsdelsförvaltning avser att skapa sex lägenheter enligt LSS med 
tillhörande gemensamhetslokal och personalytor i enligt med 
stadens funktionsprogram för bostäder med särskild service SoL 
och LSS samt stödboende. Boendet är en friliggande gruppbostad i 
stadsdelen Järva. Lägenheterna och gemensamhetsutrymmena 
erbjuds som hyresrätter med en total yta om 389 kvm. Den totala 
årshyran för gruppboendet är cirka 2,9 mnkr. Nettohyreskostnaden 
beräknas till 597 kr per lägenhet per dygn från år tre. 
 
I maj 2020 godkändes ett genomförandeärende för projektet och i 
september 2023 ett reviderat genomförandeärende för projektet i 
Järva stadsdelsförvaltning. Kostnaderna har dock ökat till följd av 
fördyrande entreprenadkostnader. Därför går ärendet upp för ett 
återreviderat genomförandebeslut och för socialnämnden blir det ett 
första beslut. Beräknat tillträde till gruppboendet är 2026. 
 
Järva stadsdelsförvaltning föreslår att: 
Stadsdelsnämnden godkänner förslaget om nybyggnation av en 
gruppbostad enligt LSS för sex lägenheter i Husby till en första 
årshyra om 2,9 mnkr av Micasa Fastigheter AB. 
 
Socialförvaltningen föreslår att: 
Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag om att beställa sex 
lägenheter för en ny friliggande gruppbostad på fastigheten 
Tönsberg 5 i Husby. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 
Återrapportering av föreningsbidrag 2023 från Rinkeby-
Kista stadsdelsnämnd  
JÄRVA 2024/112 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen 4 inclusion 

ideell återrapportering för extra utlysning 2023. 
2. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen 4H-Klubb 

återapportering för ordinarie utlysning 2023. 
3. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen 4H-Klubb 

återapportering för extra utlysning 2023. 
4. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen 

Arrangemangsgruppen Akalla by återapportering för 
ordinarie utlysning 2023. 

5. Järva stadsdelsnämnd beslutar att föreningen Basketklubben 
Järva KFUM återbetalar hela det beviljade beloppet om 
52 500 kronor från extra utlysningen 2023 

6. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Existera 
återapportering för ordinarie utlysning 2023 

7. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Filadelfia 
kyrkan återapportering för ordinarie utlysning 2023 

8. Järva stadsdelsnämnd godkänner stiftelsen Fryshuset 
återapportering för ordinarie utlysning 2023 

9. Järva stadsdelsnämnd godkänner Stiftelsen Fryshuset 
återapportering och återkräver delar av beviljat belopp om 
6024 kronor för extra utlysning 2023 

10. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Stoppa 
skjutningarna återapportering för extra utlysning 2023 

11. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Husby FF 
återapportering för ordinarie utlysning 2023 

12. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Husby 
Frikyrkoförsamling återapportering för ordinarie utlysning 
2023 

13. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Husby Konst 
och Hantverksförening återapportering för ordinarie 
utlysning 2023 

14. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen IF Abai 
återapportering för ordinarie utlysning 2023 

15. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Internationella 
Bekantskaper återapportering för extra utlysning 2023 

16. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Kista SC 
återapportering för ordinarie utlysning 2023 

17. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Kista SC 
återapportering för extra utlysning 2023 

18. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Kodcentrum 
återapportering för ordinarie utlysning 2023 
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19. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Norra Järva 
Scoutkår återapportering för ordinarie utlysning 2023 

20. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Rinkeby 
Folkets Hus återapportering för extra utlysning 2023 

21. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Röda korset 
Spångakretsen återapportering för extra utlysning 2023 

22. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Som United FC 
återapportering för ordinarie utlysning 2023 

23. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Språkbruket 
återapportering för ordinarie utlysning 2023 

24. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen The Global 
Village återapportering för ordinarie utlysning 2023 

25. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Verdandi 
Rinkbey återapportering för ordinarie utlysning 2023 

26. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Xclusive Idrott 
och Kulturförenings återapportering för ordinarie utlysning 
2023 

 

Sammanfattning av ärendet  
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds beviljade föreningsbidrag för 2023 
till 31 föreningar. Samtliga föreningar har inkommit med 
återapporteringar. Fem föreningar har förlagt sitt årsmöte så sent 
under 2024 att årsmöteshandlingarna inte har kunnat ingå i 
granskningen. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner samtliga 
återrapporteringar. I två fall återkrävs hela eller delar av beviljat 
bidrag utifrån att föreningen uppger att bidraget inte nyttjats. Det 
gäller hela beloppet på 52 500 kronor beviljat till Basketklubben 
Järva KFUM i den ordinarie utlysningen och 6 024 kronor beviljat 
till Fryshuset i den extra utlysningen. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/112-2 (Godkänd - R 1) Återrapportering av 
föreningsbidrag 2023 från Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 JÄRVA 2024/112-2.1 Bilaga 1 Riktlinjer för föreningsbidrag 
Rinkeby-Kista-stadsdelsnamnd 

 JÄRVA 2024/112-2.2 Bilaga 2 Återrapporteringsblanketter 
Rinkeby-Kista 2023 
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§ 7 
Återrapportering av föreningsbidrag 2023 från Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd  
JÄRVA 2024/113 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Existeras 

återapportering för ordinarie utlysning 2023. 
2. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Järva Folkets 

Parks återapportering för extra utlysning 2023. 
3. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Geesguds 

återapportering för ordinarie utlysning 2023 
4. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Geesguds 

återapportering för extra utlysning 2023. 
5. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Global Green 

Bands återapportering för ordinarie utlysning 2023. 
6. Järva stadsdelsnämnd återkräver beviljat belopp om 50 000 

kr från föreningen Hawo Tako Kvinnoförening för ordinarie 
utlysning 2023 

7. Järva stadsdelsnämnd återkräver beviljat belopp om 15 000 
kr från föreningen Hawo Tako Kvinnoförening för ordinarie 
utlysning 2023 

8. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Språkbrukets 
återrapportering för extra utlysning 2023 

9. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Internationella 
bekantskapers återrapportering för ordinarie utlysning 2023 

10. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Röda Korset 
Spångakretsen krafters återapportering för extra utlysning 
2023 

11. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Järvas 
Gemensamma krafter tidigare Somaliska kultur och författar 
SKFO organisationens återapportering för ordinarie 
utlysning 2023 

12. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Järvas 
Gemensamma krafter tidigare Somaliska kultur och författar 
SKFO organisationens återapportering för extra utlysning 
2023 

13. Järva stadsdelsnämnd godkänner förening IOGT-NTO 
spånga tidigare Spånga Blåbandsförening återapportering 
för ordinarie utlysning 2023 

14. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Spånga 
Folkdansgilles återapportering för ordinarie utlysning 2023 

15. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Spånga 
företagarförenings återapportering för ordinarie utlysning 
2023 
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16. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Spånga 
Medborgarhusförenings återapportering för extra utlysning 
2023 

17. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Spånga 
TBK  återapportering för extra utlysning 2023 

18. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Stoppa 
Skjutningens återapportering för ordinarie utlysning 2023 

19. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Tensta kvinno- 
och tjejjours återapportering för ordinarie utlysning 2023 

20. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen The Global 
Villages återapportering för ordinarie utlysning 2023 

  
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beviljade föreningsbidrag för 2023 
till 24 föreningar. 22 återrapporteringar har inkommit. 
 
Förvaltningen har granskat inkomna handlingar rörande 
återrapporteringen och i bedömningarna tillämpat riktlinjerna för 
föreningsbidrag. 
 
Fem föreningar har förlagt sitt årsmöte så sent under 2024 att 
årsmöteshandlingarna inte har kunnat ingå i 
granskningen. Förvaltningen kommer att slutföra granskningen och 
ta upp frågan om att godkänna återrapporteringen vid 
nämndsammanträde senare under 2024. 
 
Föreningen Hawo Tako Kvinnoförening har meddelat att de inte 
nyttjat beviljade medel på sammanlagt 65 000 kronor och vill 
återbetala dessa. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner återrapporteringar 
enligt redogörelsen under Förslag till beslut. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1628111 Bilaga återrapporteringsblanketter Spånga-Tensta 
2023 

 1640232 (Godkänd - R 4) Återrapportering av 
förneningsbidrag Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 
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 1602728 riktlinjer-for-foreningsbidrag-2023- 
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§ 8 
Rapport från stadsrevisionen - Årsrapport 2023 Järva 
stadsdelsnämnd  
JÄRVA 2024/343 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
stadsrevisionens årsrapport 2023. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Revisorerna har överlämnat årsrapporten för 2023 till Järva 
stadsdelsnämnd för yttrande. Nämndens ekonomiska och 
verksamhetsmässiga resultat bedöms sammantaget som i allt 
väsentligt tillfredsställande. Vidare bedöms nämndens interna 
styrning, uppföljning och kontroll vara i huvudsak tillräcklig. 
Nämndens räkenskaper bedöms i allt väsentligt vara upprättade i 
enlighet med stadens anvisningar. 
Tidigare års granskning av stadsdelsnämnderna Spånga-Tensta och 
Rinkeby-Kistas verksamheter har utmynnat i ett antal 
rekommendationer. Dessa rekommendationer har följts upp inom 
ramen för årets granskning av Järva stadsdelsnämnd. 
Nämnden har i huvudsak vidtagit åtgärder utifrån revisionens 
rekommendationer. I ärendet redovisar förvaltningen vidtagna 
åtgärder med anledning av revisionens rekommendationer. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/343-3 (Godkänd - R 1) Yttrande över 
revisorernas årsrapport 2023 

 JÄRVA 2024/343-1.1 Järva_Arsrapport_2023 
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§ 9 
Rapport från stadsrevisionen - Årsrapport 2023 Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd  
JÄRVA 2024/344 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
stadsrevisionens årsrapport 2023. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Revisorerna har överlämnat årsrapporten för 2023 rörande Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd till Järva stadsdelsnämnd för yttrande. 
Revisionskontoret bedömer att Spånga-Tensta  stadsdelsnämnds 
årsbokslut ger en rättvisande bild av resultat och ekonomiska 
ställning per den 2023-06-30. Vidare bedöms räkenskaperna i allt 
väsentligt vara upprättade enligt stadens  anvisningar. 
  
Verksamhet har bedrivits inom Spånga-Tensta stadsdelsnämnd till 
och med 30 juni 2023 då nämnden avvecklades. 
  
Stadsdelsnämnderna Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista 
sammanlades den 1 juli 2023 till stadsdelsnämnden Järva. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/344-3 (Godkänd - R 1) Yttrande över 
revisorernas årsrapport 2023 - Spånga-Tensta 

 JÄRVA 2024/344-1.1 Spånga-Tensta, Årsrapport 2023 
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§ 10 
Rapport från stadsrevisionen - Årsrapport 2023 - 
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd  
JÄRVA 2024/345 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
stadsrevisionens årsrapport 2023. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Revisorerna har överlämnat årsrapporten för 2023 rörande Rinkeby-
Kista stadsdelsnämnd till Järva stadsdelsnämnd för yttrande. 
 
Revisionskontoret bedömer att Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds 
årsbokslut ger en rättvisande bild av resultat och ekonomiska 
ställning per den 2023-06-30. Vidare bedöms räkenskaperna i allt 
väsentligt vara upprättade enligt stadens anvisningar. 
 
Verksamhet har bedrivits inom Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd till 
och med 30 juni 2023 då nämnden avvecklades. 
Stadsdelsnämnderna Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista 
sammanlades den 1 juli 2023 till stadsdelsnämnden Järva. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/345-2 (Godkänd - R 1) Yttrande över 
revisorernas årsrapport 2023 - Rinkeby-Kista 

 JÄRVA 2024/345-1.1 Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds 
verksamhet - Årsrapport 2023 

 

Sida 17 (50)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-06-13 

§ 11 
Våld i nära relationer - Socialtjänstinspektörernas 
kvalitetsgranskning av stadsdelsförvaltningarna Farsta, 
Järva & Skärholmen  
Redogörelse med anledning av socialtjänstinspektörernas 
kvalitetsgranskning av handläggning av våld i nära relation, 
SOF 2022/658. 
JÄRVA 2024/450 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och lägger till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads socialtjänstinspektörer har till uppgift att granska 
stadens verksamheter inom individ- och familjeomsorgen. Under 
perioden augusti till december 2023 gjordes en kvalitetsgranskning 
av handläggning av våld i nära relation med fokus på insatser för 
våldsutsatta i stadsdelsförvaltningarna i Järva, Farsta och 
Skärholmen. Granskningen utgör en viktig del i förvaltningens 
fortsatta utvecklingsarbete i arbetet med våldsutsatta. 
 
I granskningen framkommer en rättssäker handläggning och ett 
tydligt barnperspektiv. Förvaltningen identifierar 
utvecklingsområden som rör samverkan- och utbildningsfrågor. 
Förvaltningen planerar att öka samverkan internt och externt samt 
öka kunskapen gällande vuxna utsatt för hedersrelaterat våld- och 
förtryck. 
 
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och lägger till handlingarna. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/450-2 (Godkänd - R 1) Kopia av Våld i nära 
relationer - Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning av 
stadsdelsförvaltningarna Farsta, Järva & Skärholmen 
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 JÄRVA 2024/450-1 Våld i nära relationer 
Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning av 
stadsdelsförvaltningarna Farsta, Järva & Skärholmen 
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§ 12 
Genomförande av förslag om utegym vid Husby gård  
Beslut kring medborgarbudget 
JÄRVA 2024/82 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att genomföra 
förslag 2 i enlighet med röstningsförfarandets resultat. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har arbetat i enlighet med en process för 
medborgarbudget för att göra invånare delaktiga i framtagandet av 
förslag på ett nytt utegym vid Husby gård. Under perioden 22 mars 
till 17 april kunde invånare besvara en webbenkät om utegymmet. 
För att involvera så många som möjligt och fånga in synpunkter 
från målgrupperna genomförde förvaltningen workshops i Husby, 
besökte verksamheter och kontaktade olika intressenter och 
företrädare för medborgarbudgetens prioriterade målgrupper. 
 
Förvaltningen sammanställde och bearbetade därefter de svar som 
inkommit via enkäten till två förslag som invånarna kunnat rösta på. 
 
Röstningen genomfördes via en webbenkät mellan den 9 och 16 
maj. Det förslag som fick flest röster var förslag 2 som innebär ett 
basutbud samt ett soltak över stretchyta, studsmatta för vuxna och 
barn samt ytterligare en träningsmaskin. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/82-13 (Godkänd - R 1) Genomförande av 
förslag om utegym vid Husby gård 
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§ 13 
Medborgarförslag om stöd för att återetablera Tensta 
marknad  
Svar på medborgarförslag 
JÄRVA 2024/348 
 

Beslut  
Medborgarförslaget anses besvarat. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har mottagit ett medborgarförslag om att 
Järva stadsdelsnämnd stöttar och inledningsvis hjälper till att 
återetablera Tensta Marknad. Stadsdelsförvaltningen ser att Tensta 
Marknad var ett mycket uppskattat och betydelsefullt evenemang 
för både det lokala föreningslivet och boende i stadsdelen samt 
staden i stort. Förvaltningen bedömer att det inte är lämpligt att 
nämnden/förvaltningen tar rollen som huvudarrangör för marknaden 
men lyfter fram förvaltningens möjligheter att samverka med och 
stödja ett föreningsdrivet Tensta Marknad. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/348-6 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 
Medborgarförslag om stöd för att återetablera Tensta 
Marknad 

 JÄRVA 2024/348-2 Medborgarförslag om stöd för att 
återetablera Tensta marknad_Bortredigerad 

 JÄRVA 2024/348-7 Bilaga 2. Återrapportering Tensta 
Marknad 2016 
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§ 14 
Medborgarförslag gällande ett trivselkafé för äldre i 
Akalla  
JÄRVA 2023/704 
 

Beslut  
Medborgarförslaget anses besvarat. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag inkom 2023-11-13 gällande ett trivselkafé för 
äldre i Akalla. 
 
Förvaltningen under våren arbetat med inrättandet av en mötesplats 
för äldre belägen i Akalla. Mötesplatsen öppnar i maj 2024 och 
kommer att vara belägen i Akalla by och där kommer att erbjudas 
plats för social samvaro samt aktiviteter för äldre. Mötesplatsen i 
Akalla kompletterar de övriga fem mötesplatserna för äldre i 
stadsdelsområdet. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/704-7 (Godkänd - R 1) Svar på 
medborgarförslag gällande ett trivselkafé för äldre i Akalla 

 JÄRVA 2023/704-2 Medborgarförslag gällande ett 
trivselkafé för äldre i Akalla_Bortredigerad 
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§ 15 
Nominering till Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 
2024 - Bromstensgården  
JÄRVA 2024/503 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd nominerar Bromstensgården till Stockholms 
stads kvalitetsutmärkelse 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kvalitetsutmärkelsen är Stockholms stads årliga pris för att 
stimulera och uppmuntra det systematiska kvalitetsarbetet och en 
långsiktigt hållbar utveckling. Utmärkelsen ger staden möjlighet att 
lyfta fram förebilder och goda exempel för att inspirera fler 
verksamheter till kvalitetsutveckling. 
 
Genom att Bromstensgården deltar i kvalitetsutmärkelsen 
synliggörs och utvecklas verksamhetens systematiska 
kvalitetsarbete. Till hjälp i detta arbete finns examinatorer som gör 
en utvärdering av verksamheternas kvalitetsarbete. 
Kvalitetsutmärkelsen ska på så sätt stimulera och uppmuntra 
verksamheter att, utveckla sin kvalitet, öka servicen och nyttan för 
invånarna samt, skapa arbetsglädje och engagemang hos 
medarbetarna. 
 
Stadsdelsförvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden nominerar 
Bromstensgården till Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 2024. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/503-2 (Godkänd - R 1) Nominering till 
Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 2024 - 
Bromstensgården 

 JÄRVA 2024/503-1 Bilaga - Bromstensgårdens bidrag 
Kvalitetsutmärkelsen 2024 
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§ 16 
Entledigande av plats i funktionshinderrådet  
JÄRVA 2024/489 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att entlediga Juan Borroye från sitt 
uppdrag som ledamot i rådet för funktionhindersfrågor i Järva 
stadsdelsförvaltning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden utsåg den 21 mars 2024 § 19 i fyllnadsval, efter 
Funktionsrätt Stockholms nominering, Juan Borroye till ledamot i 
nämndens funktionshinderråd. Enligt instruktion för bolagsstyrelse 
och nämndknutna råd för funktionshinderfrågor kan endast 
ledamöter väljas in som är bosatta i Stockholms stad. Ledamoten är 
folkbokförd på en adress utanför staden, vilket uppdagades av 
förvaltningen i samband med registrering. Folkbokföringsadress 
hade i detta fall inte kontrollerats av Funktionsrätt Stockholm vilka 
nu har informerats om det inträffade. Ledamoten har begärt att 
entledigas från sitt uppdrag i funktionshinderrådet. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/489-1 (Godkänd - R 1) Entledigande av plats 
funktionsråd Tjut 
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§ 17 
Månadsrapport till nämnden i juni 2024  
JÄRVA 2024/11 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner månadsrapporten. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter 
resultatöverföringar. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 18 
Revidering av delegationsordning för Järva 
stadsdelsnämnd  
JÄRVA 2024/229 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att anta förvaltningens förslag till 
införandet av ändringar i delegationsordningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen ser regelbundet över behovet av att revidera 
delegationsordningen. Den senaste revideringen genomfördes den 
25 april 2024, § 12. 
 
Förvaltningen föreslår att delegationsordningen ändras under ett 
antal punkter inom ärendegrupperna delegeringsförbud, förskola, 
ekonomi, individ och familj samt HR. 
 
Ändringarna i delegationsordningen syftar till att underlätta och 
effektivisera förvaltningens arbete. De syftar även till att förtydliga 
vissa punkter, justera felaktigheter och att svara upp mot uppkomna 
behov. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnder godkänner de ändringar 
som ärendet avser. 
 
Förvaltningen reviderar nummerordning och andra redaktionella 
ändringar efter fastställande i nämnden. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/229-10 (Godkänd - R 1) Revidering av 
delegationsordningen 

 JÄRVA 2024/229-13 bilaga 1 - förslag på ändring 
Delegationsordning JÄRVA 2024-06-13 
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§ 19 
Motion om behovet av ett helhetsgrepp kring stadens 
reklamvitriner  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
JÄRVA 2024/359 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har mottagit en remiss avseende en motion 
skriven av Dennis Wedin (M). Motionen beskriver ett behov av 
helhetsgrepp kring stadens reklamvitriner. Motionären menar att 
staden behöver se över upphandlingar av tjänster som affischeras i 
reklamvitriner såsom hyrcyklar och offentliga toaletter samt 
nyttjandet av reklamvitriner. I syfte att öka intäkterna skulle nivån 
av stadsinformation kunna minska. I motionen lyfts tre förslag om 
att kommunfullmäktige uppdrar åt trafiknämnden att: 

 förbättra sin upphandlingskompetens 
 ta ett helhetsgrepp om tillståndsprocessen för reklamvitriner 
 ett nytt lånecykelsystem och offentliga toaletter inte ska 

bedrivas i egen regi 
 
Förvaltningen anser att motionen lyfter viktiga aspekter både vad 
gäller nyttjande av reklamvitriner i staden och upphandling av 
tjänster som informeras om i stadens reklamvitriner. 
 
Förvaltningen har dock begränsad rådighet över reklamvitriner i 
Järva då trafikkontoret har huvudansvaret. Vidare menar 
förvaltningen att det är trafikkontoret som kan utreda inriktning för 
upphandling och trafiknämnden som kan fatta beslut i frågan. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M)  reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  
1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra 
  
Stockholms stad behöver ta ett helhetsgrepp kring hur man arbetar 
med reklamvitriner. Dels för att möjliggöra så höga intäkter som 
möjligt från reklamen på stadens mark, dels för att förenkla stadens 
interna arbete med tillstånd och avtal kring reklamvitrinerna. 
  
Efter de många turerna kring Stockholms stads havererade 
hyrcykelsystem har det rödgröna styret tappat bort sig kring hur 
staden ska arbeta effektivt och för skattebetalarnas bästa kring 
tillstånd för reklamvitriner. Hyrcykelsystemet var en så kallad 
koncessionsupphandling, upphandlingsvinnaren fick rätten att 
annonsera på reklamvitriner runt om i staden. Inga pengar betalas 
från staden till företaget eller vice versa. Att på detta sätt ge 
upplåtelse av offentlig plats med polistillstånd, där objekten har en 
för staden avtalad tillkommande nyttighet, har staden jobbat med 
tidigare. Exempelvis kring offentliga toaletter sedan många år 
tillbaka. Gällande utformningen av ett nytt hyrcykelsystem har det 
rödgröna styret öppnat upp för att driva det i egen regi, någonting 
Moderaterna å det starkaste vänder oss emot. 
  
Parallellt med själva upphandlingsformerna av stadens 
reklamvitriner har Stockholm en ovanligt hög andel 
stadsinformation på reklamvitrinerna. Hela 50 procent av 
informationen på reklamvitrinerna har staden som avsändare – 
något som innebär att stora intäkter uteblir. För att öka intäkterna, 
så att mer pengar kan gå till att finansiera stadens verksamhet, vill 
Moderaterna att mindre stadsinformation behöva visas på 
reklamvitrinerna. Det är också önskvärt att lokala mindre aktörer får 
möjlighet till att delta och få möjlighet att få sälja utomhusreklam i 
Stockholm. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/359-3 (Godkänd - R 1) Motion om behovet av 
ett helhetsgrepp kring stadens reklamvitriner 

 JÄRVA 2024/359-1.1 Motion om behovet av ett 
helhetsgrepp kring stadens reklamvitriner 

 JÄRVA 2024/359-1 Följebrev Motion om behovet av ett 
helhetsgrepp kring stadens reklamvitriner, KS 2024/335 

 

Sida 28 (50)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-06-13 

§ 20 
Revidering av riktlinjer för ärendeansvar mellan 
stadsdelsnämnderna inom individ- och familjeomsorgen, 
äldreomsorg och omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning  
Svar på remiss från Kommunstyrelsen, KS 2024/369 
JÄRVA 2024/369 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till Kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen mottagit remiss om 
förslag på reviderade riktlinjer för ärendeansvar mellan 
stadsdelsnämnderna inom individ- och familjeomsorgen, 
äldreomsorg och omsorgen om personer med funktionsnedsättning. 
 
Förändringarna i riktlinjerna innebär i huvudsak en ny struktur i 
syfte att öka användarvänligheten samt tillägg av ytterligare 
skrivningar som tidigare har saknats eller behövts förtydligas kring 
ansvarsfördelningen mellan stadsdelsnämnderna. 
 
Förvaltningen ser positivt på förslaget om reviderade riktlinjer och 
anser att de ger förutsättningar för att minska risken att personer blir 
utan stöd och hjälp från socialtjänsten när det är mindre tydligt 
vilken stadsdelsnämnd som ska ansvara för ärendet. Förvaltningen 
har uppmärksammat vissa förslag på förändringar, bland annat för 
att än mer underlätta ansvarsfördelningen. Exempel är att tydliggöra 
vad som är minimumnivån för en bostad för att det ska betraktas 
som att personen har det som sin bostad samt vem som ansvarar för 
kontakten med den enskilde i avvaktan på att ansvarsfördelningen 
för personen utretts. 
 
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
  
Reservation  
Ghazal Saberian (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att texten i punkt 3.2.3 förtydligas. 
3. Att föreslagen revidering i punkt 3.2.4 utgår och texten 

behålls i den ursprungliga formuleringen - 
kvinna/kvinnor/hon. 

4. Därutöver anföra följande: 
  
Endast personer med kvinna som biologiskt kön kan genomgå 
kroppslig graviditet och därigenom föda barn. Personer med 
biologiskt manligt kön saknar kroppsliga förutsättningar för 
graviditet och kan därför inte föda barn. Begreppet person kan 
därför inte användas som könsmässig identitetsmarkör i samband 
graviditet, då graviditet är en förutsättning för att barn ska kunna 
komma till världen. Viljan om ett inkluderande ord kommer att 
skapa förvirring och harmoniserar inte med begreppspraxis hos 
övriga myndigheter. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/369-2 (Godkänd - R 1) Ärendeansvar mellan 
stadsdelsnämnderna inom individ- och familjeomsorgen, 
äldreomsorgen och omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning  

 JÄRVA 2024/369-1.2 Bilaga - Förslag Riktlinjer 
Ärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna inom individ- och 
familjeomsorgen, äldreomsorgen och omsorgen om personer 
med funktionsnedsättning 

 JÄRVA 2024/369-1 Remiss Revidering av riktlinjer för 
ärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna inom individ- och 
familjeomsorgen, äldreomsorg och omsorgen om personer 
med funktionsnedsättning 
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§ 21 
Miljöprogram 2030 för Stockholms stad  
Yttrande till kommunstyrelsen diarienummer KS 2023/682 
JÄRVA 2024/371 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat förslag om nytt miljöprogram för 
Stockholm, som ska gälla fram till 2030, till Järva stadsdelsnämnd 
för yttrande. Miljöprogrammet formulerar stadens strategiska 
inriktning inom miljö- och klimatområdet och är utgångspunkten 
för handlingsplaner som konkretiserar genomförandet för att nå 
målen. Miljöprogrammet har sju huvudmål som bryts ned till 18 
mer detaljerade delmål. Programmet fastställer vilka nämnder och 
bolagsstyrelser som är ansvariga för att genomföra åtgärder samt 
följa upp arbetet för respektive delmål. Stadsdelsnämnderna har 
ansvar för att bidra till 16 delmål genom att ta fram egna åtgärder 
och aktiviteter som kopplar till respektive delmål baserat på 
programmets målsättningar. Järva stadsdelsförvaltning är positiv till 
förslaget om ett nytt miljöprogram till 2030 och dess innehåll. De 
synpunkter som kommit fram handlar i huvudsak om förutsättningar 
för implementeringen av programmet och om reflektioner kopplade 
till hur staden och stadsdelsförvaltningen ska förhålla sig till mål 1 
om en rättvis och inkluderande omställning. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle återremittera ärendet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Stadsdelsnämnden beslutade att avgöra ärendet 
idag. 
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Därefter ställde ordföranden förslagen mot varandra och fann att 
nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag. 
  

1. Att delvis godkänna förslag till remiss av Miljöprogram 
2030 för Stockholms stad 

2. Att därutöver godkänna 
  
Stockholm ska vara en av världens ledande städer vad gäller 
klimatomställning. Just därför menar Moderaterna att det är av 
största vikt att Stockholm bedriver ett miljö- och klimatarbete som 
både ger resultat och inspirerar andra städer till att ta efter. Då krävs 
långsiktiga och effektiva insatser för miljön och klimatet 
kombinerat med ökad tillväxt. 
  
Stockholms stads miljöprogram fastslår stadens strategiska 
inriktning inom miljö- och klimatområdet. Genom sju konkreta mål 
utgör programmet också basen för flera av stadens handlingsplaner. 
Flera av målen i förslaget till nytt miljöprogram känns igen från det 
nuvarande miljöprogrammet som fastslogs av den förra grönblå 
majoriteten. Det visar på en tydlighet och långsiktighet inom 
stadens hållbarhetsarbete vilket i sin tur skapar legitimitet även 
utanför organisationer. 
  
Förslaget till miljöprogram understryker behovet av samverkan, 
delaktighet och engagemang. Några av målsättningarna inkluderar 
utöver staden även handling från exempelvis näringslivet, 
civilsamhället, akademin och stockholmarna. Det är en viktig poäng 
att fler utanför stadens organisation är med och de facto gör 
omställningen. Men det aktualiserar även frågan kring vilka 
områden staden har rådighet att bestämma över. 
  
Nytt för detta program är målet om en rättvis och inkluderande 
omställning. Utöver att staden ska fortsätta arbetet vad gäller 
klimatanpassning och att fler ska känna sig delaktiga i stadens 
miljö- och klimatarbete vill Moderaterna i detta även lyfta 
tryggheten. Inte minst vad gäller utformningen och skötseln av det 
offentliga rummet. Detta eftersom det största hotet mot en rättvis 
och inkluderande stad i dagsläget är den omfattande otryggheten 
inte minst i Stockholms utanförskapsområden. Det här är 
anledningen till att Moderaterna i vårt budgetförslag lagt särskilda 
medel för städning och skötsel av det offentliga rummet – något 
som också bidrar till mer välmående natur och mer cirkulär 
avfallshantering. 
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Luftkvaliteten är en viktig miljöfråga – inte minst i närheten av 
Stockholms skolor och förskolor. Det är därför som biltrafiken 
behöver ställa om till att bli utsläppsfri. Vad gäller den rättvisa 
omställningen behöver vi dock erkänna att det finns stockholmare i 
behov av bil som inom de närmsta åren inte kommer ha ekonomiska 
möjligheter för att köpa en utsläppsfri bil. För dessa är det viktigt att 
inte minst stadens trafikpolitik utformas långsiktigt och att 
förutsättningar för omställning finns på plats innan förbud. Minst 
lika viktigt är det att stadens miljö- och klimatarbete i den här 
aspekten stämmer överens med arbetet i Region Stockholm – 
exempelvis vad gäller kollektivtrafiken. Att den rödgröna 
majoriteten i Region Stockholm fortsätter dra in både buss- och 
tunnelbanetrafiken från exempelvis Skärholmen är ett dåligt 
exempel på rättvis och inkluderande omställning. 
  
Moderaterna står fortsatt bakom målen som tidigare antagits av 
staden vad gäller ett fossilfritt och klimatpositivt Stockholm 2040 
samt en fossilfri organisation 2030. Det är av största vikt att 
Stockholms stads miljö- och klimatarbete går i linje med 
Parisavtalet och svensk lagstiftning. Moderaterna sätter även stor 
tillförsikt till EU:s Green Deal vilket är i linje med Parisavtalet och 
bland annat innebär att transportsektorn framgent kommer omfattas 
av ETS-systemet. 
  
En allt högre andel elektrifierad vägtransport kombinerat med att 
Stockholm Exergis först storskaliga bio-CCS-anläggning snart är 
igång, innebär att stadens möjligheter att nå våra ambitiösa 
klimatmål aldrig tidigare varit såhär goda. Vi är övertygade om att 
Stockholms resa mot att bli fossilfritt handlar om att hjälpa 
stockholmare ställa om och göra mer hållbara val. Det är därför vi 
är så angelägna om att skynda på utbyggnaden av inte minst den 
offentliga laddinfrastrukturen och möjliggöra för fler privata aktörer 
att sätta upp laddpunkter där det behövs. Moderaterna vill vidare att 
stadens elproduktion från solceller ska femdubblas till 2030 samt att 
handläggningstid för bygglov för solceller och bergvärme för 
privatpersoner halveras. 
  
Vi ställer oss dock frågande till hur staden faktiskt ska minska 
stockholmarnas konsumtionsbaserade utsläpp. De egna utsläppen hr 
staden på många sätt stor rådighet över – inte minst vad gäller 
upphandling för de egna verksamheterna. Men att på kommunal 
nivå ha rådighet över vilka/ hur mycket varor stockholmarna 
konsumerar och var de väljer att åka på semester är rent utsagt 
varken önskvärt eller möjligt i dagsläget. Stadens miljöprogram ska 
ta sikte på att genomföra mer hållbara upphandlingar och inköp i de 
egna verksamheterna. Att stockholmarnas konsumtionsbaserade 
utsläpp ska omfattas av liknande mål på kommunal nivå är dömt att 
misslyckas och heller inte önskvärt i en öppen och frihandelsvänlig 
ekonomi. 
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Nya avfallsdirektiv och lagstiftningar har satt målet om ett 
resurseffektivt och cirkulärt Stockholm i nytt ljus – inte minst 
eftersom staden fått ett ännu större ansvar än tidigare för 
avfallshanteringen. Kombinerat med att möjliggöra för mer 
resurseffektiva och cirkulära kretslopp vill Moderaterna lyfta 
behovet av att staden uppfattas som framåtlutad och inlyssnande – 
inte minst gentemot stadens företagare vilka också ålagts ett större 
ansvar för avfallshanteringen. Vidare är avfallsbrottsligheten ett 
omfattande problem för både stadens miljöarbete och då det 
dessutom göder kriminella näringar. Det krokar också an i stadens 
mål om ett giftfritt Stockholm. Utöver flera viktiga insatser som 
presenterats både på nationell, regional och lokal nivå vill vi 
understryka behovet av fler stickprovskontroller i 
avfallshanteringen. 
  
Vad gäller ett giftfritt Stockholm vill Moderaterna understryka 
behovet av att arbetet – inte minst vad gäller förbud – är 
harmoniserat med gällande lagstiftning och inte minst övriga 
kommuner i regionen. Arbetet behöver löpande utvärderas för att 
dels bedöma kostnaderna, dels bedöma att stadens normer är 
verkningsfulla och faktiskt ger effekt. 
  
Förslaget till Stockholms elfte miljöprogram lyfter flera gånger att 
Stockholm ska vara en internationell förebild. Moderaterna vill i de 
delarna understryka att Stockholm också bör vara ett 
föregångsexempel för andra städer – både i Sverige, Europa och 
resten av världen – vad gäller urbant miljö- och klimatarbete. Det 
kräver dock att vi lyckas bevisa att hållbarhet i alla tänkbara 
aspekter kan kombineras med tillväxt och välstånd. Just därför är 
det särskilt viktigt att hela Stockholm – inte bara staden som 
organisation – uppfattar stadens miljö- och klimatarbete som 
legitimt. Annars kommer stadens mål att misslyckas och Stockholm 
blir en sämre stad. 
  
Moderaterna har sedan tidigare uttryckt omfattande missnöje med 
hur den rödgröna majoriteten skyndat fram ett beslut för en 
miljözon klass 3 i centrala Stockholm. Vi oroar oss för att 
miljözonen snarare blir en symbolpolitisk handling snarare än ett 
föregångsexempel andra städer vill ta efter. Det är med andra ord ett 
exempel på vad som inte borde gå i linje med Stockholms miljö- 
och klimatarbete. 
  
Reservation 2 
Ghazal Saberian (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag. 
  
1.    Att delvis godkänna förslag till remiss av Miljöprogram 2030 
för Stockholms stad. 
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2.    Därutöver anföra följande: 
  
Stockholm stad ska vara en ansvarstagande kommun som främjar 
social, ekologisk och ekonomisk hållbarhet. Alla åtgärder ska vara 
förankrade i beprövade best-practice metoder med syftet att 
maximera miljövinsten/utsläppsminskningen per investerad krona. 
  
Stockholm stad bör särskilt fokusera på att bevara grönområdena 
och stärka den biologiska mångfalden, samt rena våra vattendrag. 
Den kraftiga byggtakten och förtätningen innebär att viktiga 
grönområden försvinner. En grönskande stad är viktig för 
människors och djurs välbefinnande och skapar höga 
levnadskvalitéer. I detta ingår att nyplantera träd i samband med att 
avverkning sker på grund av almsjukdom. Grönytor bidrar även till 
klimatanpassningsprocessen, motverkar översvämningar genom att 
ta upp dagvatten. 
  
Cirkularitet och återbruk kan vara befogat för vissa produkter, men 
för andra är kostnaden för hög till den potentiella nyttan. Åtgärder 
med varierande effektivitet måste ställas mot varandra i det lokala, 
nationella och internationella klimat-och miljöarbetet. 
  
Frisk luft ska vara en självklarhet i Stockholm. För att nå detta 
krävs grönska, samt internationella arbete för att minska 
partikelutsläppen i Baltikum där de är som värst. Det krävs även en 
skärpt regelefterlevnad av miljözon klass 1. Däremot bör nya 
miljözoner som inkluderar andra fordon än tunga lastbilar ej införas 
på grund av den oskäligt höga samhällskostnaden mätt i 
kvalitetsjusterade levnadsår. 
  
Särskilt uttalande 
Patrick Amofah (C) lade fram ett särskilt uttalande: 
  
Miljön och klimatet är vår tids en ödesfrågor. Miljöarbetet måste 
drivas både i EU och i Sverige, såväl som lokalt här i Stockholm. 
Stockholm ska vara en klimatpositiv stad senast 2030 och en 
fossilbränslefri stad senast 2035. Staden ska vara en fossilfri 
organisation senast 2030 och trafiken i Stockholms innerstad ska 
vara utsläppsfri senast år 2030. För att målen ska kunna nås behöver 
vi jobba på flera fronter samtidigt, dels med ny teknik genom 
bolaget Stockholm Exergi som kan fånga in och lagra koldioxid, 
dels fasa ut fossila bränslen genom kraftfulla incitament, 
beteendeförändringar och energieffektiviseringar.  
  
Det är bra att Stockholms stad uppdaterar Miljöprogrammet och det 
finns flera bra saker med förslaget på uppdaterat program. Men 
Centerpartiet anser att flera viktiga delar saknas och på flera 
områden så saknas verktyg för att lyckas med åtgärderna. Det 
riskerar att göra Miljöprogrammet till ett hårt slag hårt i luften på 
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områden där Stockholms stad har begränsad rådighet. I andra fall 
väljer man att ha hårda krav på stockholmarna, men inte att sopa 
rent framför egen dörr i den egna organisationen. Till exempel kan 
nämnas att ett av de föreslagna målen är att minska flygresorna som 
stockholmarna gör, men inga mål om de resor som tjänstepersoner 
gör – ett område där man faktiskt har rådighet. Ett annat exempel är 
förslaget att halvera utsläppen från konsumtion jämfört med 2019. 
Där har Stockholms stad relativt små möjligheter att ensamt göra så 
stor skillnad. Förslaget sätter alldeles för stor tilltro att genom 
”samverkan” med andra myndigheter och genom ”kommunikation” 
lyckas ändra stockholmarnas beteenden att halvera sina utsläpp från 
konsumtion.  
  
Centerpartiet vill se en folkrörelse för klimatet. En långsiktigt 
hållbar klimatpolitik förutsätter både delaktighet och ett brett 
folkligt stöd. Ska vi klara omställningen i Stockholm, måste vi 
genomföra den på ett sätt som gör att olika människor och 
branscher kan känna sig involverade; att alla känner att de blir 
vinnare om de deltar i klimatomställningen. Delaktigheten skapar 
grunden till samhällsförändringarna. Alternativet – en omställning 
som bara omfattar vissa, men där andra grupper ställs utanför 
eftersom de inte har råd eller möjlighet att ställa om – riskerar att 
leda till motreaktioner, kortsiktiga svängningar i politiken och 
bristande långsiktighet. I stället för klimatomställning får vi 
politikomsvängning. 
  
Det handlar om människors möjlighet att pendla klimatsmart till 
jobbet, skjutsa barnen till fritidsaktiviteter och åka till mataffären. 
Det handlar om att minska elräkningar och om att den energi vi 
använder ska vara klimatsmart. Det handlar om att det ska vara 
lönsamt att välja klimatvänligt i butiken. Det handlar om det ska 
vara lätt att göra rätt. 
  
Med det liggande förslaget riskerar Stockholm att få en ineffektiv 
miljö- och klimatpolitik. Istället för att, som majoriteten gör, med 
breda penseldrag basunera ut vad menas med klimaträttvisa borde 
mer fokus läggas på att ta fram siffersatta mål och indikatorer som 
kan minska Stockholms utsläpp. Många viktiga punkter saknar helt 
siffersatta mål.  
  
Centerpartiet tycker också att programmet saknar konkreta mål om 
hur mycket koldioxid som ska fångas in genom bio CCS för att 
minska utsläppen. Det kommer inte att räcka att förlita sig på att 
enbart teknikutveckling, men för att få ner Stockholms samlade 
utsläpp är Bio-CCS ett jätteviktigt verktyg som borde ges mer 
utrymme i miljöprogrammet.  
  
Inom miljöpolitiken delar Centerpartiet flera av delarna som ingår i 
miljöprogrammet, att förbättra den biologiska mångfalden, kraftigt 
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minska luftföroreningarna, fasa ut den onödiga plasten och skapa en 
giftfri vardag i Stockholm. Däremot saknar miljöprogrammet 
hantering av ett av stadens stora miljöproblem: hantering av 
snödumpning. Redan 1999 förbjöds snötippning i vatten i 
Miljöbalken. Eftersom snö innehåller föroreningar i huvudsak från 
trafik och eftersom syftet med snöröjning är att göra sig av med 
snön klassas snö som avfall. Bara vid Norr Mälarstrand beräknas att 
snöavfallet under en genomsnittlig vinter bidrar till 2.4 – 8 kg 
koppar och 0.8 – 2.6 kg bly. Många storstäder i världen har slutat 
dumpa snö i sina vatten och istället hittat långsiktiga kontrollerade 
lösningar på land, som visserligen inte är oproblematiskt. Det finns 
även alternativ till landdepåer.  
  
Ett ytterligare område som förslaget om Miljöprogrammet vittnar 
om är en oförståelse bland de styrande kring matens roll i den 
hållbara omställningen. I fina ord skriver man om att mer närodlat 
är bra för både klimatet och livsmedelssäkerheten. Men när det 
kommer till kritan så struntar man i den konkret och lägger inte 
fram några mätbara mål. Jämför man med ekologiska 
livsmedelsprodukter har målet satts till 70 procent. Centerpartiet 
tycker att ett stadsövergripande mål om hundra procent svenskt vid 
matupphandling, där så är möjligt, behövs. För de produkter där det 
inte är möjligt med svenskt borde 100 procent ekologiskt vara 
målet. Dessutom tycker vi att Miljöprogrammet borde ta fram 
initiativ för att öka andelen viltkött. Ur ett klimat- och 
hälsoperspektiv innebär köttet kortare transporter samt att köttet är 
fritt från antibiotika, färgämnen, nitrit och andra tillsatser. 
Centerpartiet måste även beklaga att bland de 132 remissinstanser 
som styret har valt att skicka miljöprogrammet till så finns inte 
några av de viktigaste samhällsaktörerna inom livsmedel och 
matproduktion såsom LRF, Lantmännen och Livsmedelsföretagen 
med.  
  
Centerpartiet vill att Stockholm ska vara världsledande i det globala 
arbetet med att förverkliga Parisavtalet. Miljöprogrammet spelar en 
avgörande roll för att nå detta. Därför tycker vi att den bör skickas 
tillbaka till ritbordet. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/371-2 (Godkänd - R 1) Remiss av 
Miljöprogram 2030 för Stockholms 

 JÄRVA 2024/371-1 Remiss Miljöprogram 2030 för 
Stockholms stad, KS 2023/682 

 JÄRVA 2024/371-1.2 KS2023/682 Bilaga1 
 JÄRVA 2024/371-1.1 KS2023/682 Bilaga2 
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 JÄRVA 2024/371-1.3 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2023/682 Tjänsteutlåtande  

 

Sida 38 (50)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-06-13 

§ 22 
Motion om könsseparerade badtider i stadens simhallar  
Yttrande till kommunstyrelsen 
JÄRVA 2024/379 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som yttrande över remissen och överlämnar det till 
kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Dennis Wedin (M) inkom den 13 februari 2024 med en motion till 
kommunfullmäktige om könsseparerade badtider i stadens 
simhallar. Kommunstyrelsen har nu skickat motionen på remiss. 
Motionen innehåller förslag om att uppdra till idrottsnämnden och 
berörda stadsdelsnämnder att upphöra med könsseparerade badtider 
i stadens simhallar samt att Stockholms stad varken ska införa, 
finansiera eller på annat sätt stödja könsseparerade badtider i 
stadens simhallar. Förvaltningen framhåller att Järva 
stadsdelsnämnd och förvaltning inte ansvarar för simhallarna i 
stadsdelsområdet och därmed inte kan fatta beslut om 
könsseparerade badtider för kvinnor och män. Vidare framhåller 
förvaltningen att simundervisning för kvinnor och flickor i Järva 
sker på de tider i simhallarna som är avsatta för föreningsaktiviteter 
och inte ska sammanblandas med annan simundervisning inom 
grundskolans, i idrottsförvaltningens eller idrottsföreningarnas regi. 
Simundervisningen för kvinnor och flickor i Järva är 
föreningsdriven och sker i samverkan mellan stadsdelsförvaltningen 
och andra parter. Insatsen är kompletterande och kompensatorisk. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen och överlämnar det till 
kommunstyrelsen. 
 
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) 
förslag. 
  

Sida 39 (50)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-06-13 

Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
  
Reservation  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Ghazal Saberian (SD) reserverade 
sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att stadsdelsnämnden ger Järva stadsdelsförvaltning i 

uppdrag att verka för att könsseparerade badtider i stadens 
simhallar inom stadsdelsnämndsområdet ska upphöra 

3. Att därutöver anföra 
  
När Järva stadsdelsnämnd sammanträdde den 25 januari 2024 
framkom det att stadsdelsförvaltningen hade påbörjat ett arbete med 
att införa separata badtider på Husbybadet på Järva. Detta motsatte 
vi oss i nämnden, medan Socialdemokraterna ställde sig bakom 
förslaget, med hänvisning till att det skulle påverka segregationen 
positivt. Moderaterna anser att förslaget direkt motverkar 
jämställdheten och legitimerar en unken patriarkal kvinnosyn. 
  
Könsseparerade badtider bidrar till att legitimera segregerande 
normer och värderingar om att pojkar och flickor ska hållas 
åtskilda. För oss är det självklart att kommunala verksamheter inte 
ska särbehandla flickor och pojkar. Därför borde det också vara en 
självklarhet att kommunen varken stöder eller finansierar 
verksamheter som särbehandlar flickor och pojkar av religiösa 
och/eller kulturella skäl. Om det i Stockholm finns normer som gör 
att pojkar och flickor inte kan bada tillsammans så måste staden 
medverka till att bryta dessa normer. 
  
Däremot är det naturligtvis väldigt viktigt att fler lär sig att simma. 
Den grönblå majoriteten säkerställde exempelvis byggandet av 
Järvabadet under förra mandatperioden. Men vi måste kunna hålla 
två tankar i huvudet samtidigt och får inte acceptera en hederskultur 
med unkna normer där pojkar och flickor inte tillåts bada ihop. 
  
För Moderaterna är det en självklarhet att staden inte ska acceptera, 
än mindre aktivt stötta, aktiviteter och värderingar som splittrar 
samhället och undergräver de värderingar varpå det vilar. Det 
handlar helt enkelt om att arbeta för sammanhållning, inte splittring. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/379-2 (Godkänd - R 1) Remisssvar 
könsseparerade badtider i stadens simhallar 

 JÄRVA 2024/379-1.1 Motion om könsseparerade badtider i 
stadens simhallar  
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 JÄRVA 2024/379-1 Remiss motion om könsseparerade 
badtider i stadens simhallar , KS 2024/240 
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§ 23 
Förskoleundersökning Järva 2024  
Anmälan av förskoleundersökning Järva kommunala förskolor 
2024 
JÄRVA 2024/510 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att lägga Stockholms stad 
förskoleundersökning 2024 till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
På uppdrag av Stockholms stad genomför Origo Group årligen en 
kvalitetsmätning i stadens förskolor. Undersökningen är en 
totalundersökning och riktas till vårdnadshavare med barn i 
förskolan/familjedaghem i Stockholms stad (kommunal och enskild 
regi). 
 
Vårdnadshavare i Järvas stadsdelsnämnd är generellt mer nöjda 
jämfört med år 2023. Järvas kommunala förskolor har ökad nöjdhet 
inom undersökningens samtliga fem frågeområden. Särskild positiv 
utveckling är inom området utveckling och lärande, där nöjdheten 
ökat med nio procentenheter, från 74 till 83 procent. Resultatet visar 
även en positiv ökning inom området helhetsomdöme, som omfattar 
påstående relaterad till upplevd nöjdhet, där nöjdheten ökat med åtta 
procentenheter, från 80 till 88 procent. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/510-1 (Godkänd - R 2) Förskoleundersökning 
Järva 2024 

 JÄRVA 2024/510-2 Förskoleundersökning 2024, Järva 
kommunala förskolor 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-06-13 

§ 24 
Rapportering till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS - kvartal 1 
2024  
JÄRVA 2024/442 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner rapportering av ej verkställda beslut 
kvartal ett 2024 och lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lag om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis 
rapportera gynnande beslut som inte har verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. Skyldigheten gäller även att rapportera 
avbrott i verkställigheten och återrapportera tidigare anmälda 
ärenden fram till dess att besluten är verkställda. Rapportering sker 
till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Rapportering sker 
även till äldrenämnden, socialnämnden och stadens revisorer. 
  
  
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/442-1 (Godkänd - R 1) Rapportering till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) av ej verkställda 
beslut enligt SoL och LSS - kvartal 1 2024 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-06-13 

§ 25 
Anmälan av delegationsbeslut  
JÄRVA 2024/10 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/10-11 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
delegationsbeslut 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-06-13 

§ 26 
Protokoll för pensionärsrådet  
JÄRVA 2024/5 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från 2024-06-05 anmäls. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-06-13 

§ 27 
Protokoll för funktionshinderrådet  
JÄRVA 2024/6 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från 2024-06-05 anmäls. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-06-13 

§ 28 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  
Inga skrivelser inkom. 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-06-13 

§ 29 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
maj 2024  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 
Förteckning för Järva stadsdelsnämnd (maj) finns i pärm på 
sammanträdet. 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-06-13 

§ 30 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
  
Ärendet 

 Beslut i Socialnämnden 2024-05-21 § 9 – 
Socialtjänstrapport 2023 

 Beslut i Socialnämnden 2024-05-21 § 11 - Rapport över 
arbetet mot felaktiga utbetalningar och bidragsbrott i 
Stockholms stad 2023 

 Beslut i Socialnämnden 2024-05-21 § 13 – Uppföljning av 
stadens lex Sarah-rapportering år 2023 

 Äldrenämnden överlämnar uppföljning av stadens lex Sarah-
rapportering år 2023 

 Kommunfullmäktiges beslut 2024-05-27 § 17 - Stockholms 
stads program för idrott, motion och friluftsliv 2024-2028 

 Kommunfullmäktiges beslut 2024-05-27 § 18 - Heltid som 
norm 

 Protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd, 
sammanträde den 4 juni 

 Beslut i Socialnämnden 2024-06-11 § 13 – Årsrapport om 
personliga ombud för år 2023 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-06-13 

§ 31 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  
Ole-Jörgen Persson (M) ställde en fråga till Victoria Callenmark 
gällande förvaltningens syn på att ordföranden i nämnden meddelat 
presidiet att han inför nämndens sammanträden kommer att finnas 
tillgänglig på medborgarkontor i stadsdelen med syfte att informera 
medborgare om nämndens arbete och ta emot frågor nämndens 
ansvarsområden. 
  
Vidare undrar Ole-Jörgen Persson (M) varför inte denna fråga har 
beretts i presidiet. 
  
Victoria Callenmark svarade att det är en ”prova på” verksamhet 
som ska vara likvärdigt för alla i nämnden. 
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